
 

بیمارستان قائم رشت تعطیل شد
گیلان از تعطیلی موقت  رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
بیمارستان قائم)عج( رشت در پی بروز آتش سوزی در این 
مرکز درمانی خبر داد.  محمدتقی آشوبی، رئیس دانشگاه 
گیلان شب  بهداشتی درمانی  و خدمات  علوم پزشکی 
گذشته در برنامه گفت وگوی ویژه خبری شبکه باران گفت: 
بیمارستان قائم)عج( رشت را پس از آتش سوزی، موقتا 
تعطیل و کل بیماران این بیمارستان را هم برای تداوم ارائه 
کز درمانی دیگر منتقل کردیم.  او با بیان اینکه  خدمات به مرا
فعلا به این بیمارستان اجازه فعالیت نمی دهیم، افزود: پس 
از انجام تعمیرات مربوطه و کار هایی که لازم است، در اولین 
فرصت مجوز ادامه به فعالیت بیمارستان قائم )عج( رشت 
خواهیم داد.  رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان تصریح 
کرد: در حال حاضر گروه های فنی برای بررسی خسارات 
اولیه حریق و... مأمور شده اند و نتیجه پس از پایان کار اعلام 
خواهد شد.  آشوبی در پاسخ به این سوال که تکلیف کادر 
درمان در مدت تعطیلی قائم)عج( رشت چیست، گفت: با 
توجه به اینکه این مرکز یکی از بیمارستان های بزرگ ما بود و 
حدود ۲۳۰ تخت از چرخه درمان خارج می شود، در نشست 
کید شد تمام تلاش ها برای حل  با مدیران بیمارستان هم تأ

این مشکل در اولین فرصت انجام شود. 

زمین لرزه ۵ ریشتری در کاشمر
نفر   ۱۲۰ پریروز  زلزله  پی  در  گفت:  کاشمر  فرماندار 
که عمده آن ها سرپایی مداوا شدند.  مصدوم داشتیم 
وی افزود: حدود ۳۵ نفر در بیمارستان بستری و ۴ نفر 
شدند.   فوت  لحظه  این  تا  کاشمری  همشهری های  از 
مدیرعامل هلال احمر خراسان رضوی گفت: در پی وقوع 
زلزله ۵ ریشتری در کاشمر استان خراسان رضوی، تیم های 
ارزیاب هلال احمر به منطقه اعزام شدند.   ساعت ۱۳:۲۴ 
، در عمق ۶  روز ۲۹ خردادماه، زلزله ای به قدرت ۵ ریشتر
کیلومتری زمین کاشمر در استان خراسان رضوی را لرزاند.   
فرماندار کاشمر گفت: در پی زلزله ۱۲۰ نفر مصدوم داشتیم 
که عمده آن ها سرپایی مداوا شدند.   وی افزود: حدود ۳۵ 
نفر در بیمارستان بستری و ۴ نفر از همشهری های کاشمری 
تا این لحظه فوت شدند. عمده خسارت های زلزله امروز به 

بافت های فرسوده است. 

 آزادسازی ۱۸۰ میلیاردی 
اراضی کشاورزی در رامسر

فرمانده انتظامی شهرستان رامسر از آزادسازی ۸ هزار و 
۸۰۰ مترمربع از اراضی کشاورزی به ارزش ۱۸۰ میلیارد ریال در 
آن شهرستان خبر داد.  سرهنگ »سیدجلیل نبوی رستاقی« 
اظهار داشت: در پی کسب خبری مبنی بر تصرف غیر قانونی، 
دیوارکشی و ساخت و سازهای غیر مجاز در زمین های کشاورزی 
دهستان جواهرده در حوزه پاسگاه سخت سر شهرستان 
گاهی قرار گرفت.   رامسر، موضوع در دستور کار ماموران پلیس آ
، افزود: در اجرای این  فرمانده انتظامی شهرستان رامسر
ماموریت، پس از هماهنگی های قضائی و با حضور نمایندگان 
اداره جهادکشاورزی نسبت به تخریب دیوارکشی ها و بناهای 
ایجاد شده در این زمین ها اقدام شد.  به گزارش پلیس، وی 
از آزادسازی ۸ هزار و ۸۰۰ مترمربع از اراضی کشاورزی در این 
عملیات خبر داد و تصریح کرد: ارزش زمین های رها سازی 
شده برابر نظر کارشناسان بالغ بر ۱۸۰ میلیارد ریال برآورد شده 
است.  سرهنگ »نبوی« با اشاره به تشکیل پرونده برای یک 
نفر و معرفی وی به مراجع قضائی در این ارتباط، اظهار داشت: 
حفظ بیت المال و اراضی ملی از دست متصرفین و سود 
جویان همواره در دستور کار پلیس قرار دارد و با متخلفان و 
متصرفان اراضی ملی برابر قانون و با قاطعیت برخورد می شود. 

آرمان ملی: این روزها و همزمان با مناظره ها و بحث هایی که 
میان کاندیداهای انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهوری 
صورت می گیرد، جای خالی مباحث اجتماعی که گستره ای 
از حوزه های متنوع را دربرمی گیرد و بی شک نقشی اثرگذار در 
استحکام و انسجام جامعه داشته، به وضوح دیده می شود. 
علاوه بر مباحث اجتماعی، مباحث محیط زیستی هم در لابه لای 
مسائل سیاسی و تحریم و مشابه آن جایی ندارد و این درحالی 
است که محیط زیست ویترین و آینه تمام نمای رسد و توسعه 
یک کشور به حساب می آید و مهم است که نامزدها اعلام کنند چه 
برنامه هایی در این زمینه دارند.  در این گزارش علاوه بر اشاره به 
مواردی از زبان کارشناسان که در صحبت هایشان مطرح نشده، 
ضرورت اهمیت و توجه به برخی موارد و نکات و موضوعات دیگر 

هم گوشزد شده است. 
   نامزدها نه سیل را دیدند نه زلزله را 

یکی از مواردی که در گفت وگوهای کاندیداها به آن اشاره 
نشده، سیل و زلزله است. شش نامزد انتخابات ریاست جمهوری 
چهاردهم درحالی به تشریح برنامه های خود در حوزه های 
کنون اظهارنظری درباره برنامه های  مختلف پرداخته اند که تا
خود برای مقابله، پیشگیری و آمادگی در برابر حوادث طبیعی آن 
کثر حوادث طبیعی نظیر زلزله،  هم در کشوری که احتمال وقوع ا
سیل، طوفان و... در آن وجود دارد، ارائه نکرده اند.  رضا کرمی 
محمدی، متخصص حوزه بحران و مهندسی زلزله در گفت وگو 
ح شده از سوی نامزدهای  با ایسنا با اشاره به وعده های مطر
چهاردهمین انتخابات ریاست جمهوری گفت: از آنجا که در 
کشور ما حوادث طبیعی و غیرطبیعی بسیاری رخ می دهد؛ مسئله 
مدیریت بحران از جمله مسائلی است که باید توسط هر نامزد 
انتخابات ریاست جمهوری به آن توجه شود و برنامه های هر نامزد 
کنون چنین مسئله ای را در  برای این مسئله شرح داده شود، اما تا
برنامه های این افراد مشاهده نکرده ایم.  او با اشاره به مهم ترین 
مسئله در مدیریت بحران کشور افزود: من معتقدم مدیریت 
در مدیریت بحران ها نقش بسیار مهمی دارد. این مسئله مهم 
است که برای هر بحرانی مانند سیل و زلزله از کارشناسان همان 
حوزه به عنوان متخصص استفاده شود و هر اقدام و برنامه توسط 
متخصصان همان حوزه برنامه ریزی و اجرا شود.  این متخصص 
مهندسی زلزله و استاد دانشگاه اظهارکرد: باید به این مسئله توجه 
کرد که متخصصان هر حوزه باید در جای درست خود قرار گیرند 
تا بتوانند مفید واقع شوند و از انجام اقدامات بیهوده توسط افراد 
غیرکارشناس جلوگیری به عمل   آید. ما کارشناسان بسیار خوبی 
در کشور داریم اما درحال حاضر مشکل ما این است که از آنها یا 
کز  استفاده نمی شود یا در جای درست قرار ندارند. بنابراین مرا
مدیریت بحران باید توسط مسئولان کاملا حرفه ای و متخصص 

رهبری و مدیریت شوند. 

   مدارس عادی دولتی را دریابید
مدیرکل آموزش و پرورش شهرستان های استان تهران با بیان 
اینکه انتظار می رود هر کدام از شش نامزد که سکاندار دولت 
بعدی باشند، ادامه دهنده مسیر پیشرفت باشند و آموزش و 
پرورش را در اولویت اقدامات خود قرار دهند گفت: مدارس عادی 

دولتی نیازمند توجه ویژه است و باید تقویت شوند.  مسعود 
بهرامی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه اجرای عدالت آموزشی 
در سطح شهرستان های استان تهران در دولت سیزدهم با 
اتفاقات خوبی همراه بود، گفت: به گونه ای که ساخت و تجهیز 
مدارس عمدتا در مناطق کمتر توسعه یافته، نیاز به توجه بیشتر 
و دورافتاده صورت گرفت.  او افزود: همچنین فضاهای ورزشی که 
در اختیار بخش خصوصی قرار داشت، در دو سال گذشته کاملا 
آزادسازی و در اختیار دانش آموزان قرار گرفت.  مدیرکل آموزش و 
پرورش شهرستان های استان تهران با بیان اینکه موضوع کیفیت 
بخشی مدارس و توانمندسازی معلمان در دستور کار قرار گرفت 
که نتایج خوبی در این حوزه حاصل شد ادامه داد: مهارت آموزی 
بیش از ۸ درصد افزایش یافت و دانش آموزان از فضاهای نظری به 
سمت رشته های مهارتی سوق یافتند که عمدتا این امر در مناطق 
نیاز به توجه بیشتر اتفاق افتاد؛ مثلا در جنوب شرق تهران که 
کشاورزی و دامداری رونق داشت یا در غرب و بهارستان که صنایع 
چوب اهمیت دارد، تلاش شد دانش آموزان به آن سمت سوق 
یابند تا با حرفه آموزی و مهارت بتوانند در آینده وارد بازار کار شوند. 

   افزایش بودجه  آموزش و پرورش 
اینکه بعد از سال ها به نیروی خرید خدماتی بگوییم به شما 
دیگر نیاز نداریم، یا بعد از چند ماه کار، حقوق ناچیزی در اختیار 
آن ها بگذاریم، زیبنده جامعه آموزش و پرورش و نظام فرهنگیان 
کشور نیست.  مهدی محمدیان )فعال صنفیِ فرهنگیان( در 
گفت وگو با ایلنا، در خصوص انتظارات فرهنگیان از دولت آینده 
گفت: در ابتدا بگویم که ما یک گله  بزرگ داریم؛ همیشه قبل از 
انتخابات در مورد معیشت بد و وضعیت زندگی و منزلت پایین 
معلمان صحبت می شود و کاندیداها برنامه هایی برای بهبود 
وضعیت معلمان دارند اما بعد از آنکه دولت جدید آغاز به کار 
کرد، همه چیز به دست فراموشی سپرده می شود. البته اقداماتی 
انجام و بهبود نسبی حاصل شده اما در مقابل، برخی سال ها هم 
شرایط زندگیِ معلمان با مشکلات بسیاری همراه بوده است.  او 
ادامه داد: بزرگ ترین توقع جامعه  آموزش و پرورش با دو رکن 
اصلی معلم و مدرسه، افزایش بودجه  این ارگان است. برای سال 
۱۴۰۳ سهم بودجه  آموزش و پرورش چیزی کمتر از ده درصد 
است، این در حالی است که سهم آموزش و پرورش در بودجه  
گر  دیگر کشورها تفاوت قابل توجهی با ما دارد.  محمدیان گفت: ا
قرار است مشکلات اعضای این خانواده  بزرگ را حل کنیم، باید 
در بودجه های آتی سهم آموزش و پرورش را افزایش دهیم، تا در 
نتیجه  آن، ظرفیت های مغفول مانده در قانون خدمات مدیریت 
کشوری، که برای دیگر دستگاه ها اجرا می شود را برای معلمان 
نیز اجرا کنیم و رفاهیاتی که در اختیار کارکنان دیگر دستگاه ها 
گذاشته شده برای معلمان نیز در نظر گرفته شود. این اقدام 
در نهایت منتج به بالا رفتن دریافتی معلمان و بهبود وضعیت 
کید کرد: اجرای  معیشت آن ها می شود.  فعال صنفی معلمان تأ
صحیح و کامل فوق العاده ویژه، فوق العاده بهره وری و فوق العاده 
کارایی در گرو افزایش بودجه  آموزش و پرورش است. با افزایش 
بودجه می توان قانون نظام رتبه بندی را به درستی اجرا کرد. 
هرچند ما به اصل اجرای رتبه بندی ایراداتی داریم و خواسته  
گر بودجه  آموزش و پرورش افزایش یابد،  ما چیز دیگری بود، اما ا

کله را می توان به شکل دیگری که بیشتر  همین قانون با همین شا
مورد انتظار فرهنگیان است اجرا کرد. می توان آیین نامه  جدیدی 

نوشت که در آن معلمان واقعا به حقِ خود در رتبه ها برسند. 
   دولت چهاردهم به سمت اجرای نظام چند لایه تامین 

اجتماعی گام بردارد
ارائه  ضمن  ایران  اجتماعی  مددکاران  انجمن  رئیس 
پیشنهاداتی به دولت چهاردهم در حوزه رفاهی، از دولت بعدی 
خواست تا نسبت به اجرای نظام چند لایه تامین اجتماعی اقدام 
کند.  حسن موسوی چلک در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در بند 
اول سیاست های کلی تامین اجتماعی به موضوع لزوم اجرای 
کید شده و دولت چهاردهم نیز  نظام چند لایه تامین اجتماعی تا
لازم است به سمت اجرای آن حرکت کند چرا که می تواند بسیاری 
از مشکلات کشور را رفع کند.  او گفت: سیاست های کلی تامین 
اجتماعی در حالی در سال ۱۴۰۱ از سوی مقام معظم رهبری ابلاغ 
کنون دو سال از آن گذشته اما آنگونه که باید اجرایی  شد که ا
نشده است. در ماده ۵۷ قانون احکام دائمی توسعه نیز که در 
سال ۱۳۹۶ ابلاغ شد، وزارت رفاه مکلف شد تا به منظور بسط و 
گسترش هرچه بیشتر عدالت اجتماعی در جامعه، کاهش فقر 
و نابرابری، تحقق اقتصاد مقاومتی و عدالت بنیان کردن توسعه 
اقتصادی، نسبت به رصد شاخص های رفاه و تأمین اجتماعی 
و اثرسنجی برنامه ها و اقدامات اقتصادی بر وضعیت و کیفیت 
زندگی اقشار و گروه های هدف اقدام و نسبت به تهیه و تدوین و 
اجرای بسته های سیاستی در حوزه های مساعدت اجتماعی، 
حمایت اجتماعی، بیمه های اجتماعی و پیشگیری اجتماعی 
متناسب با فرآیندهای رشد، توسعه و پیشرفت مبادرت کند. 
حتی در سیاست های تامین اجتماعی نیز مجدد بر فقرزدایی و 
کید شده  پیشگیری از آسیب ها و مناطق حاشیه ای و محروم تا
است.  او ادامه داد: در مقدمه سیاست های کلی تامین اجتماعی 
به صراحت به سیاست هایی در راستای توانمندسازی، عدالت 
اجتماعی و ایجاد رفاه اجتماعی برای گروه های مختلف اشاره 
شده و اولین بند آن، نظام چند لایه تامین اجتماعی است، به 
نحوی که بانک جامع اطلاعاتی به روز و قابل اتکا طراحی شود 
تا براساس آن امکان وسع سنجی افراد فراهم شود و متناسب 
با نیازهای مردم به سمت مساعدت اجتماعی حرکت کنیم.  
موسوی چلک با اشاره به تاثیرات عدم اجرای نظام چند لایه 
تامین اجتماعی بر وضعیت جامعه، بیان کرد: براساس وسع 
و شرایط افراد حمایت های خود را تعریف نکرده ایم و میزان 
حمایت ها تناسب مطلوبی با نیازهای افراد ندارد و چنین 
کارآمد  شرایطی می تواند نظام رفاه و تامین اجتماعی ایران را نا
می کند. همین موضوع در اصل ۲۹ و ۲۱ قانون اساسی نیز به 
صراحت اشاره شده است که دولت موظف به ایجاد شرایطی 
برای همه گروه ها شده است تا امنیت خاطر همه جانبه ای 
داشته باشد.  او با اشاره به اینکه دولت چهاردهم باید بانک 
اطلاعات جامع و قابل اتکایی در حوزه رفاهی ایجاد کند، گفت: 
دولت چهاردهم نباید حوزه رفاه و تامین اجتماعی را در حاشیه 
قرار دهد. موضوع آسیب های اجتماعی موضوعی نیست که 
به راحتی بتوان از کنار آن گذر کرد و با شعار دادن این مسائل 

برطرف نخواهد شد. 
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استان ها

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

 بازنشستگان 
در انتظار واریز معوقات

همچنان  اجتماعی  تامین  بازنشستگان 
در انتظار واریز معوقات فروردین هستند. 
به گزارش خبرنگار ایلنا، زمان واریز معوقات 
فروردین بازنشستگان کشوری هنوز مشخص 
بازنشستگان  بیشتر  اینکه  به رغم  نیست. 
مستمری خرداد خود را دریافت کرده اند، هنوز 
واریز معوقات فروردین انجام نشده است.  
تامین  سازمان  دارند  انتظار  بازنشستگان 
اجتماعی زمان دقیق پرداخت معوقات را 
مشخص کند؛ این بازنشستگان می پرسند آیا 
در روزهای آینده معوقات مزدی ما پرداخت 
خواهد شد یا بازهم کار را به تاخیر خواهند 

کشاند؟

راهِ اجرای ماده ۲7 بسته شد
گفت: مجلس  یک فعال حقوق معلولان 
نظارت  خود  مصوبات  به  تنها  نه  یازدهم 
نداشت و دولت را مجاب به اجرای قانون 
نکرد، بلکه با دو مصوبه غیرکارشناسی، راه 
گزارش  اجرای ماده ۲۷ را بسته است.  به 
ایلنا، بهروز مروتی، فعال حقوق معلولان، در 
اعتراض به عملکرد مجلس در زمینه قانون 
مجلس  گفت:  معلولان  حقوق  از  حمایت 
یازدهم در طول دوره چهارساله خود نه تنها 
قدمی برای نظارت بر اجرای قانون حمایت از 
حقوق معلولان و احقاق حقوق آنان برنداشت 
و صرفاً ناظر بر حذف ردیف بودجه قانون و 
حذف معلولان از برنامه توسعه هفتم بود، 
بلکه با یک مصوبه به ظاهر حمایتی، راه را 
برای احقاق حقوق معلولان نیز کاملاً مسدود 
کرد.  وی بیان کرد: همان طور که می دانیم، 
از حقوق  قانون حمایت   ۲۷ مطابق ماده 
معلولان، بهزیستی مکلف است به معلولان 
شدید و خیلی شدید فاقد شغل و درآمد و 
میزان  به  معیشتی  هزینه  کمک  نیازمند، 
کند. اما  حداقل دستمزد سالانه پرداخت 
دولت  به  فشار  جای  به  یازدهم،  مجلس 
برای اجرای ماده ۲۷ و سایر مصوبات، سال 
گذشته و امسال، یک بند به ظاهر حمایتی 
برای معلولان در قانون بودجه تصویب کرده 
که نه تنها با ماده ۲۷ قانون معلولان در تعارض 
و تضاد است، بلکه عملاً به بهزیستی اجازه 
می دهد ماده ۲۷ را سلیقه ای و براساس سقف 
اعتبارات - که هیچ گاه هم متناسب با نیازها 

نیست- اجرا کند. 

رفع اختلال ۱۰ دقیقه ای در 
سرویس دهی خط ۴ مترو 

مدیر ارتباطات و امور بین الملل شرکت 
اختلال  رفع  از  تهران  متروی  بهره برداری 
ده دقیقه ای در سرویس دهی خط ۴ مترو 
 ۱۰ گفت: این اختلال از ساعت  خبر داد و 
صبح دیروز برطرف شد.  به گزارش مدیریت 
ارتباطات و امور بین الملل شرکت بهره برداری 
متروی تهران و حومه، هادی زند با اشاره به 
نقص فنی در ترمزهای قطار در ایستگاه نیروی 
هوایی، ضمن عذرخواهی از شهروندان و 
 ، مسافران اعلام کرد: ساعت ۹:۵۰ صبح دیروز
به علت مشکل پیش آمده و توقف قطار در 
از  سرویس دهی  هوایی،  نیروی  ایستگاه 
ایستگاه کلاهدوز و نیروی هوایی به سمت 
علامه جعفری به مدت ده دقیقه متوقف شد. 
زمان،  آن  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
سرویس دهی در سایر ایستگاه های این خط 
بدون هیچ محدودیتی انجام می شد.  زند 
افزود: با تلاش کارشناسان و مهندسان شرکت 
بهره برداری متروی تهران و حومه، این مشکل 
پس از اعزام قطار به پایانه در این دو ایستگاه 
نیز برطرف شد و از ساعت ۱۰، سرویس دهی 
در تمامی ایستگاه های این خط بدون هیچ 

محدودیتی ازسرگرفته شده است. 

کید رادان بر استفاده   تا
از هوش مصنوعی 

باید  امروز  اینکه  بیان  با  فراجا  فرمانده 
ایجاد  جرم  کشف  برای  علمی  نهضت  یک 
کنار  گفت: استان های هدف باید در  شود، 
این نهضت حتما از ظرفیت هوش مصنوعی 
برای کشف جرایم بهره گیری کنند.  به گزارش 
رادان در همایش  ایسنا، سردار احمدرضا 
که در  گاهی فراجا  سراسری روسای پلیس آ
گفت:  ستاد فرماندهی انتظامی برگزار شد، 
در ابتدا یاد همه شهدا را گرامی می داریم و 
گاهی  به روح شهدا، خاصه شهدای پلیس آ
در سراسر کشور درود می فرستیم. خداوند را 
کرم که توفیق رفیق شد تا در جمع افرادی  شا
در  پرتلاش  و  فنی  متخصص،  زحمتکش، 
گاهی در سراسر کشور باشم.   مجموعه پلیس آ
فرمانده کل انتظامی کشور با بیان اینکه پلیس 
گاهی و درآمیختگی آن با افزایش احساس  آ
امنیت بسیار حائز اهمیت است، گفت: مردم 
امروز به طور کلی پلیس را در دو بخش راهور 
گاهی  و موضوع تلفات و تصادفات و پلیس آ
و سرعت کشف جرایم و سرقت مورد قضاوت 
قرار می دهند. بر همین مبنا هر مقدار در این 
حوزه ها تقویت شویم و حضور در صحنه ها 
را افزایش دهیم به ارتقای احساس امنیت و 
در پس آن به افزایش سرمایه اجتماعی پلیس 
کمک کرده ایم و نقش این دو بخش در افزایش 

سرمایه اجتماعی پلیس فوق العاده است. 

به بهانه روزهای داغ انتخاباتی و محتوای بحث های انتخاباتی؛ 

جای خالی مباحث اجتماعی و محیط زیستی 

رئیس انجمن مددکاران: دولت چهاردهم به سمت 

اجرای نظام چند لایه تامین اجتماعی گام بردارد

با  رانندگی  آموزشگاه های  هزینه  ۵۰درصدی  افزایش 
کنش هایی همراه بوده؛ منتقدان، مبلغ ۶ میلیون تومان را  وا
رقمی بسیار بالا برآورد کرده اند؛ درمقابل واحدهای صنفی و 
مسئولان و روسای مربوطه معتقدند که این هزینه که قرار است 
یکبار در عمر رانندگی افراد رخ دهد و درمقایسه با سایر هزینه ها 
رقمی بسیار ناچیز است ضمن این که آموزش های ناصحیح 
کاری که این روزها  ( و زمان کم در مقابل دریافت وجه کمتر
متاسفانه توسط نهادهای وابسته به دولت صورت می گیرد( 
افرادی را راهی جاده ها می کند که تصادفات رانندگی و مرگ و 
میر ناشی از آن را افزایش می دهند.  برابر دستورالعمل نرخ گذاری 
دولت، افزایش هزینه ها هرساله در کمیسیون  نظارتِ صنعت، 
معدن و تجارت استان ابلاغ می شود؛ فرهاد حقیقی، رئیس 
اتحادیه صنف آموزشگاه های رانندگی، می گوید: امسال هم این 
قیمت ها برابر قانون، آنالیز و مستندات تهیه و توسط انجمن 
حمایت و کارشناسان سازمان صنعت و معدن بررسی شد و پس 
از آن طی بازدیدهای میدانی و بحث های کارشناسی، برابر نرخ 
تورم سال، قیمت ها حدود ۴۰درصد افزایش پیدا کردند که با 
این افزایش در حال حاضر، یک ساعت آموزش رانندگی، ۲۲۰هزار 
تومان است.  به گفته حقیقی: گواهینامه ای که یک فرد در تمام 
عمرش یک بار نیاز است دریافت کند و ۴۰ساعت خدمات 
بگیرد، برای تمام عمر رانندگی اش ۶ میلیون تومان هزینه  
برمی دارد.  او توضیح می دهد که »ما درنتیجه این آموزش های 
ناصحیح، کم و غلط، سالانه حدود ۲۰هزار نفر کشته رانندگی 
داریم و ۸ درصد از تولید ناخالص ملی ما به تصادفات رانندگی 
اختصاص پیدا کرده و این غیر از هزینه های خانواده هایی 

است که بی سرپرست شده و بار مالی که ایجاد می کنند.  رئیس 
اتحادیه صنف آموزشگاه های رانندگی، می گوید: ما در دهه ۸۰، 
کمیت  ۳۶ هزار نفر کشته رانندگی داشتیم و با تدبیری که حا
کرد  انجام داد، طرح آموزش در آزمایش به آموزشگاه ها راه پیدا
که حداقل آموزشی به متقاضی داده می شد و بعد آزمون هم 
گرفته می شد.  او می افزاید: پیرو این طرح، کاهش تصادفات 
و کشته های رانندگی را تا ۱۵هزارنفر داشتیم اما متاسفانه 
کم کاری ها و بی تدبیری هایی که در دو، سه سال اخیر در 
این زمینه صورت گرفت، کشته های رانندگی ما از ۱۵ تا ۲۰هزار 
نفر افزایش داشت.  به گفته حقیقی: باتوجه به این موارد که 
ذکر شد، ساعتی ۲۲۰هزار تومان برای آموزش رانندگی اصلا 
هزینه ای نیست؛ شمار بالایی ازهمکاران ما و مربیانی که کاربلد 
بوده با آموزشگاه ها قطع همکاری کرده و به واسطه عدم صرفه 

کسی های اینترنتی شده اند.  اقتصادی جذب تا
رئیس اتحادیه صنف آموزشگاه های رانندگی، با ذکر این 
نمونه که وقتی یک نفر با اتومبیلش روزی یک میلیون و ۶۰۰هزار 
کسی اینترنتی درآمد دارد، می پرسد که آیا این فرد،  تومان با تا
راضی می شود با ۶۰۰هزار تومان که حالا دستگاه های دولتی 
مصاحبه کرده و می گویند گران است، کار کنند؟ آیا جریمه های 
رانندگی که ۷برابر شده، گران نیست؟ نباید کمی به کشورهای 
اطراف خود هم نگاهی بیندازیم؟ آیا آموزش، هزینه است؟ آیا 
پیشگیری بهتر از درمان نیست؟ او می پرسد: بهتر نیست ما 
آموزش هایمان را صحیح تر کنیم نه این که جریمه هایمان را گران 

کنیم؟ این به نفع خانواده ها نیست؟ به نفع جوانان ما نیست؟
به این ترتیب و به اعتقاد رئیس اتحادیه صنف آموزشگاه های 

رانندگی، افزایش نرخ آموزشگاه های رانندگی کاملا قانونی و زیر 
نظر دستگاه های مربوطه، انجمن حمایت و کمیسیون نظارت 
صنعت، معدن و تجارت، افزایش پیدا می کند و نسبت به سایر 
خدمات بسیار ناچیز است.  حقیقی می گوید: استفاده از یک 
، ساعتی ۶۶۰ هزار تومان است؛ آموزش  صندلی برقی ماساژ
رانندگی با یک تیبا یا پراید، ساعتی ۲۲۰ هزار تومان! آموزش 

تنبک، ساعتی یک میلیون تومان است!
او اظهار تاسف می کند که دستگاه های دولتی، خصوصا 
پلیس، مصاحبه ای انجام داده و گفته آموزش گران است؛ البته 
حقیقی می گوید که برخی از دستگاه ها به خاطر این که کارهای 
خلاف و غیرقانونی خود را توجیه کنند این اظهارات را مطرح 
می کنند. به گفته او: آن ها دنبال این هستند شغل آموزشگاه ها 
را از دست صنف گرفته، واحدهایی غیرقانونی در دستگاه های 
دولتی و با امکانات دولتی تاسیس کنند و بعد هم بگویند که 

۵۰درصد تخفیف می دهیم و مردم بیایند ثبت نام کنند. 
کید می کند  رئیس اتحادیه صنف آموزشگاه های رانندگی، تا
که آن ها که می گویند گران است، این هزینه ها را هم دیدند؟ 
آموزشگاه های ما ۱۰ها نفر شغل ایجاد کرده و بیمه کرده اند؛ آیا 
این ها را می بینند؟ درصورتی که خودشان نه مالیات می دهند، 
نه پول آب و برق و گاز و نه اجاره فضا، کارمند و مدیرشان سرباز 
دولتی است و سیستم شان دولتی است و بیمه و مالیات هم 
ندارند و دولت آن را پرداخت می کند و از همه مهم تر ازین که 
خدمات هم ارائه نمی دهند؛ ما در قبال ۲۰ ساعت خدمات، یک 
میلیون تومان پول می گیریم؛ آن ها در قبال هیچ خدماتی ۷۰۰ 
هزار تومان می گیرند؛ حالا شما حساب کنید کدام گران تر است؟

، ساعتی 660 هزار تومان است؛ آموزش رانندگی، ساعتی 200 هزار تومان صندلی ماساژ

موتورسوارانهزینه آموزشگاه های رانندگی بالا نیست!
مدتی بود که نیروی انتظامی توجه زیادی به موتورسواران 
گر  ح هایی را برای این موضوع می گذاشتند که ا داشت وطر
بدون کلاه اقدام به تردد می کردند، جریمه می شدند اما در 
حال حاضر موتورسواران با سرعت زیاد و بدون گذاشتن کلاه 
در سطح شهر ظاهر می شوند انتظار می رود نیروی انتظامی 

از حرکت موتورسواران متخلف جلوگیری کند. 
سیدی- از تهران 

مشکلات سهام عدالت و بازنشستگان
 سود سهام عدالت ۱۴۰۲ درست پرداخت نشده است. 
سهام عدالت هم برای فوتی ها هنوز ساماندهی نشده است. 
ماده ۱۰۹ پرداخت هماهنگ قانون خدمات کشوری برای 
بازنشستگان که در سال ۹۵ به تصویب شورای نگهبان رسیده 
است هنوز اجرا و پرداخت نشده است. از مسئولان تقاضا 

داریم که به این موضوع رسیدگی کنند. 
بخشی- از رضوانشهر

مهاجران غیرقانونی
در  دارم  تقاضا  مربوطه  مسئولان  و  انتظامی  نیروی  از 
کنترل مهاجران افغانی در کشورمان و ورود غیر  خصوص 
قانونی آنها تمهیدات بیشتری در نظر بگیرند. آنها بخش 
وسیعی از کارها را به  اشتغال  خود درآورده اند در حالی  که 

جوانان خودمان بیکار هستند.
کبری- از تهران ا


